
JEGYZŐKÖNYV, 
 

amely a 2015. december 9-én (szerdán) 
megtartott Gyermekvédelmi Internet-kerekasztal üléséről készült. 

 
 

A Kerekasztal tagjaiként jelen vannak: 
 

Dr. Koltay András NMHH, a Kerekasztal elnöke 
dr. Vass Ágnes NMHH 

Váradiné Kónya Ildikó NMHH 
dr. Baracsi Katalin Katalin Katolikus Ifjúsági és Felnőttképzési Egyesület; Magyar Jog- és 

Államtudományi Társaság 
Csiszér Gábor képviseletében Dani Bence Nemzeti Fejlesztési Minisztérium 

Infokommunikációért Felelős Államtitkárság 
dr. Csömör Magdolna Hírközlési Érdekegyeztető Tanács 

Mikesy György Cházár András Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Központ, Diákotthon 
és Gyermekotthon 

dr. Németh Tibor Magyar Elektronikus Műsorszolgáltatók Egyesülete 
Nyilas Orsolya Informatikai, Távközlési és Elektronikai Vállalkozások Szövetsége (IVSZ) 
dr. Pócsik Ilona Önszabályozó Reklám Testület; Reklám Világszövetség; Médiasmart 

Egyesület  
Sterner Zoltán Nemzetközi Gyermekmentő Szolgálat Magyar Egyesület 

dr. Szilágyi Zsuzsanna Magyar Lapkiadók Egyesülete 
 
 
 

Az NMHH részéről jelen vannak: 
 
 

dr. Szikora Tamás Médiatanács Titkárság, jogi munkatárs 
Tarcsai Zoltán Szabályozás-koordinációs Osztály, elemző 

Sipkáné Czeiner Boglárka Médiatanács Titkárság munkatárs, a jegyzőkönyv vezetője 
 

Meghívottként jelen van: 
 

Tóth Zoltán a Digitális Tudás Akadémia elnöke 
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Az ülést Dr. Koltay András, a Kerekasztal elnöke 14 óra 07 perckor megnyitotta, köszöntötte 
a Kerekasztal tagjait, valamint a résztvevőket, majd megállapította a Kerekasztal 
határozatképességét. 
 
Szavazásra tette fel, hogy a Kerekasztal jegyzőkönyvének hitelesítő tagja dr. Vass Ágnes 
legyen, ezt a Kerekasztal jelenlévő tagjai egyhangúan elfogadták. 
 
A Kerekasztal az alábbi napirendi pontok tárgyalásáról döntött: 
 

1. A Digitális Tudás Akadémia bemutatkozása 
2. A Kommunikációs és Oktatási Munkacsoport 2016. első félévi munkatervi 

javaslatainak áttekintése 
3. Beszámoló a szűrőszoftver fejlesztése terén történt előrelépésekről 
4. Egyéb 

 
 

A napirendi pontok tárgyalása 
 

1. A Digitális Tudás Akadémia bemutatkozása 
 

 
Tóth Zoltán, a Digitális Tudás Akadémia elnöke ismertette, hogy a 2010-ben alapított 
szervezet a digitális világ megismertetésére jött létre, a gyerekek, pedagógusok, valamint a 
szülők vagy cégek körében. A szervezetben jelenleg 11 alkalmazott és 20 szakértő 
tevékenykedik. Terveik között szerepel az Újbuda Netközi létrehozása, mely Magyarország 
első digitális készségfejlesztő műhelye lenne. A műhely lehetőséget adna a gyerekeknek 
kérdéseik feltevésére, segítséget kaphatnának telefonjuk, számítógépük beállításában. 
Tanácsot kaphatnának az általuk készített „kisfilmek” szerkesztéséhez, megjelenítéséhez a 
neten. Ugyanakkor felhívná a figyelmet a digitális világ veszélyeire is. 
 
Mikesy György az iránt érdeklődött, hogy a Bűvösvölgy és a Digitális Tudás Akadémia tudna-e 
együttműködni; erre sajnos nincs lehetőség, Dr. Koltay Andrást pedig az iránt érdeklődött, 
hogy mivel fogják a gyerekek számára izgalmassá, vonzóvá tenni a Netközit. Dr. Németh 
Tibor felvetette, hogy a Digitális Tudás Akadémia népszerűsíthetné az elkészült 
szűrőszoftvert. Tóth Zoltán elmondta, hogy ez most is feladatuk, az elérhető 
szűrőszoftverekre jelenleg is felhívják a figyelmet. 
 

2. A Kommunikációs és Oktatási Munkacsoport 2016. első félévi munkatervi 
javaslatainak áttekintése 

 
Az oktatási munkacsoport vezetője, Pócsik Ilona beszámolójában ismertette a 2016. első 
félévéhez kapcsolódó feladatokat. Az anyagot a Kerekasztal tagjai e-mailben megkapták.  
A legfontosabb feladatok a konferencia szervezésével kapcsolatosak, ezen belül a 
tájékoztatólevél kiküldése az EMMI és a KLIK részére. Dr. Szilágyi Zsuzsanna a szakiskolák, 
szakközépiskolák bevonását is fontosnak tartotta, hiszen ők a legveszélyeztetettebb 
korosztály. A konferencia dátumának dr. Csömör Magdolna a márciusi hónapot javasolta, az 
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iskolai szünet időszakát, egybekötve a Kerekasztal megalakulásának 2 éves évfordulójával. 
Sterner Zoltán szerint nagyobb érdeklődésre lehetne számítani, ha a konferencia credit 
pontot érne. 
Ezt követően a Kerekasztal tagjai a konferencia időpontjaira a március 21-ét vagy a március 
30-át jelölték meg attól függően, hogy mely időpontban állnak rendelkezésre a feltételek 
(helyszín, előadók stb.). Dr. Koltay András a meghívottak körének konkretizálását kérte, 
valamint javaslatokat vár az előadók személyére vonatkozóan. 
Dr. Németh Tibor javasolta, hogy a konferencia anyagát a vidéki iskolák számára utólag DVD-
n juttassák el. Pócsik Ilona az előadásokat kisfilmek vetítésével színesítené. 
 
Az évkönyvvel (szóróanyaggal) kapcsolatban dr. Szilágyi Zsuzsanna elmondta, hogy a 
Children and the media kiadvány jó alap lehetne. Az anyagot a Finn Médiaszabályozási 
Hivatal készítette, a felhasználási jogokat kell a későbbiekben megkérni. 
A gyermekvédelmi stratégia kidolgozásához pedig a Good Media Literacy jelentene 
segítséget. Dr. Baracsi Katalin hozzátette, hogy az ELTE-n létezik egy ún. NET szótár, mely 
szintén segítséget nyújthat.  
Dr. Koltay András kérte a felhasználási jogok körüljárását, valamint az évkönyv költségeinek 
számbavételét.  
 

3. Beszámoló a szűrőszoftver fejlesztése terén történt előrelépésekről 
 
Tarcsai Zoltán ismertette, hogy szűrőszoftverre a közbeszerzési folyamat elindult. A tervek 
szerint az állományt a szülő töltené le egy pendrive-ról, mely egyben a gyermek operációs 
rendszere is lenne. A pendrive ára előre láthatóan 1.500-2.000 forintra tehető. Dr. Csömör 
Magdolna, Sterner Zoltán és dr. Szilágyi Zsuzsanna sem tartotta megfelelő módszernek a 
pendrive-os változatot, dr. Németh Tibor hozzátette, hogy így más eszközökön nem kapnak 
szűrt internetet a gyerekek, csak a számítógépen. Dr. Koltay András a szűrőszoftverre 
vonatkozó ajánlás átformálását javasolta, főként abban az esetben, ha a Norton 
szűrőszoftver a jövőben nem lesz ingyenesen elérhető. Dr. Csömör Magdolna szerint egy 
applikáció formában könnyebben használható és praktikusabb lehetne a szoftver, valamint 
szeretné kérni, hogy a Kerekasztal tagjai láthassák a szoftverről készült terveket. 
A tagok részéről felmerült, hogy esetleg a Kerekasztal véleményezhetné a fejlesztéshez 
kapcsolódó terveket. 
 

4. Egyéb 
 
Dr. Koltay András tájékoztatta a Kerekasztal tagjait, hogy a következő ülésre 2016 
februárjában kerül sor, a pontos időpontot e-mailben egyeztetik a tagok. 
 
Ezt követően megköszönte a részvételt, majd az ülést 16 órakor berekesztette. 
 
Budapest, 2016. január 18. 
 
A jegyzőkönyvet készítette: 

 
Czeiner Boglárka 
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Hitelesítette:  Ellenjegyezte: 
 
 
 dr. Vass Ágnes s.k. Dr. Koltay András s.k. 
 a Kerekasztal tagja a Kerekasztal elnöke 


